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Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra gospodarki Waldemara 
Pawlaka 

Jedną z największych porażek polskiej transformacji ostatnich kilkunastu lat jest 
nieprzeprowadzenie systemowej reprywatyzacji mienia zagarniętego przez komunistyczną 
Polskę ogromnej rzeszy jej obywateli. Byli właściciele i ich spadkobiercy do dziś żyją w 
poczuciu głębokiej krzywdy i niesprawiedliwości. Dlatego z wielkim uznaniem przyjmuję do 
wiadomości, iż w chwili obecnej w Ministerstwie Skarbu Państwa trwają prace nad 
przygotowaniem założeń do projektu ustawy rekompensującej skutki prawne przejęcia mienia 
na podstawie aktów nacjonalizacyjnych wydawanych w latach 1944-1962. 

Jak na razie docierają do społeczeństwa tylko skąpe wiadomości o sposobie rozwiązania tego 
nabrzmiałego problemu. Dlatego proszę o udzielenie informacji, w jakiej formie Ministerstwo 
Skarbu Państwa planuje zrekompensować skutki nacjonalizacji z lat powojennych. Czy 
rozważane jest oddawanie - tam, gdzie byłoby to możliwe - zagarniętego mienia w naturze lub 
w formie tak zwanego mienia zastępczego? Czy istnieje prawna możliwość, aby wykorzystać do 
celów reprywatyzacyjnych mienie będące własnością jednostek samorządu terytorialnego? 

Mam nadzieję, iż w przygotowywanych rozwiązaniach problemu rekompensat znajdą się 
propozycje najlepsze zarówno dla naszego państwa i jego gospodarki, jak i dla byłych 
właścicieli i ich spadkobierców. 
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